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Spørgsmål nr. 190 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren som opfølgning på besvarelsen af samråds-

spørgsmål D og E den 13. november 2014 redegøre for, om 

ministeren mener, at udleveringsproceduren er foregået effek-

tivt, og vil ministeren samtidig afdække, hvordan man med 

fordel kan effektivisere udleveringsproceduren?” 

 

Svar: 

 

Jeg vil gerne endnu engang understrege, at jeg finder det meget beklageligt 

og uforståeligt, at den person, som Københavns Politi mistænker for at stå 

bag drabsforsøget mod Lars Hedegaard, ikke er blevet udlevet til Dan-

mark, men i stedet er blevet løsladt af de tyrkiske myndigheder. 

 

Det er en beslutning, som de tyrkiske myndigheder fortsat ikke har givet 

nogen fyldestgørende forklaring på. 

 

Det er Justitsministeriets vurdering, at sagen fra dansk side er blevet hånd-

teret korrekt og i overensstemmelse med de konventionsmæssige regler, 

der gælder mellem Danmark og Tyrkiet i sager om udlevering.  

 

Uanset dette, er det naturligvis vigtigt at overveje, om der er noget, som 

danske myndigheder bør gøre anderledes i forbindelse med fremtidige sa-

ger om udlevering. 

 

Derfor har jeg – som jeg også oplyste under samrådet den 13. november 

2014 – bedt om, at Justitsministeriet tager sagen med, når man næste gang 

mødes med bl.a. Rigsadvokaten, SØIK og Rigspolitiet for at drøfte erfa-

ringer med håndteringen af internationale straffesager. Jeg kan i den for-

bindelse oplyse, at der afholdes et sådant møde den 8. januar 2015. 

 

 

 

 


